

Mr. Bussières, seconded by Mr. Pinard, by leave of the House, introduced Bill C-125, An Act to provide supplementary borrowing authority, which was read the first time and ordered to be printed and ordered for a second reading at the next sitting of the House.

The House resumed debate on the motion of Mr. MacEachen, seconded by Mr. Pinard,—That this House approves in general the budgetary policy of the Government.

And on the motion of Mr. Wilson, seconded by Mr. Clark (Yellowhead), in amendment thereto,—That all the words after the word "That" be deleted and the following substituted therefor:

"because of widespread lack of confidence in the management of Canada's economy, aggravated by an incredible Budgetary deficit of \$19.6 billion and a totally unrealistic and intolerable increase in government spending of 20 percent at a time when the government itself is calling for restraint at 6 percent, all of which results in a squeeze on pensioners, mothers and the unemployed and perpetuates high inflation and high interest rates, this House is of the opinion that the only effective method of restoring confidence in the economy and giving Canadians hope for the future is the immediate resignation of the government."

After further debate, at 9.45 o'clock p.m., Madam Speaker interrupted the proceedings pursuant to Standing Order 60(7);

And the question being put on the amendment, it was negatived on the following division:

M. Bussières, appuyé par M. Pinard, dépose, avec la permission de la Chambre, le Bill C-125, Loi attribuant un pouvoir d'emprunt supplémentaire, qui est lu une première fois, l'impression en est ordonnée et la deuxième lecture en est fixée à la prochaine séance de la Chambre.

La Chambre reprend le débat sur la motion de M. MacEachen, appuyé par M. Pinard,—Que la Chambre approuve la politique budgétaire générale du gouvernement.

Et sur l'amendement de M. Wilson, appuyé par M. Clark (Yellowhead),—Qu'on modifie la motion en retranchant tous les mots suivant le mot «Que» et en les remplaçant par ce qui suit:

«, à cause de la non-confiance généralisée à l'égard de la gestion de l'économie canadienne, aggravée par un déficit budgétaire incroyable de \$19.6 milliards et par une augmentation totalement irréaliste et intolérable de 20% des dépenses gouvernementales à une époque où le gouvernement réclame un plafond de 6%, situation qui écrase les retraités, les mères et les chômeurs, et qui perpétue les taux élevés d'inflation et d'intérêt, la Chambre est d'avis que le seul moyen efficace de rétablir la confiance dans l'économie et de permettre aux Canadiens d'avoir espoir dans l'avenir est la démission immédiate du gouvernement.»

Après plus ample débat, à 21 h. 45, Madame le Président interrompt les délibérations, en conformité des dispositions du paragraphe (7) de l'article 60 du Règlement.

L'amendement, mis aux voix, est rejeté, par le vote suivant:

(Division—Vote N° 228)

YEAS—POUR

Messrs.—Messieurs

Althouse	Dantzer	Hawkes	Mazankowski	Riis
Andre	Darling	Heap	McCain	Robinson
Anguish	Deans	Hees	McCuish	(Burnaby)
Baker	de Jong	Hnatyshyn	McDermid	Roche
(Nepean—Carleton)	Dick	Hovdebo	McGrath	Rose
Beatty	Dinsdale	Howie	McKinnon	Sargeant
Benjamin	Domn	Huntington	McKnight	Schellenberger
Blackburn	Ellis	Ittinar	McLean	Scott
Blaikie	Elzinga	Jarvis	McMillan	(Hamilton—Wentworth)
Blenkarn	Epp	Jelinek	Miller	Scott
Bosley	Fennell	Jewett (Miss)	Mitchell (Mrs.)	(Victoria—Haliburton)
Bradley	Forrestall	Keeper	Mitges	Shields
Broadbent	Fraser	Kempling	Munro	Siddon
Cardiff	Fretz	Kilgour	(Esquimalt—Saanich)	Skelly
Carney (Miss)	Friesen	King	Murphy	Speyer
Clark	Fulton	Knowles	Murta	Stevens
(Yellowhead)	Gamble	Korchinski	Neil	Stewart
Clarke	Gass	Kristiansen	Nickerson	Taylor
(Vancouver Quadra)	Gilchrist	Kushner	Nielsen	Thacker
Coates	Greenaway	Lambert	Nowlan	Thomson
Cook	Gurbin	La Salle	Nystrom	Towers
Cooper	Gustafson	Lawrence	Oberle	Vankoughnet
Corbett	Hamilton	Lewis	Ogle	Waddell
Crombie	(Qu'Appelle—	Lewycky	Orlikow	Wenman
Crosbie	Moose Mountain)	MacDonald (Miss)	Paproski	Wilson
(St. John's West)	Hamilton	MacKay	Parker	Wise
Crosby	(Swift Current—	Malone	Patterson	Wright
(Halifax West)	Maple Creek)	Manly	Reid	Young—130
Crouse	Hargrave	Mayer	(St. Catharines)	